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EXTRAS 
din stenograma ședinței Senatului din 11 octombrie 2023

Doamna Silvia-Monica Dinică:
Mulțumesc, domnule președinte de ședință.

Titlul declarației mele politice de astăzi este „Pensiile speciale rămân cu votul coaliției PSD - PNL.”

Am văzut astăzi în plen un vot, un vot care poate fi caracterizat „să se reformeze, dar să nu se 

schimbe nimic”. De atâtea luni de zile, pensionarii cu pensia minimă așteaptă Legea pensiilor, așteaptă ca 
Ministerul Muncii să calculeze cifrele, astfel încât să le fie și lor mai bine. În realitate, văd doar vorbe.

În schimb, cei speciali, cei cu pensii speciale au văzut și certitudini. Proiectul de lege pe care l-am 

votat astăzi le mai dă încă 38 de ani, adică aplicarea integrală a legii se va întâmpla, știți când? Peste 

38 de ani. O parte dintre cei care vor plăti pentru aceste pensii speciale sunt încă la școală, dar ei încă 

nu știu ce-i așteaptă, pentru că vor contribui la aceste pensii speciale.

Am mai auzit astăzi în plenul Senatului că atât s-a putut. N-am văzut nicio cifră, atât s-a putut. 
Înainte de aplicarea acestei legi aveam 200 de mii de pensionari speciali în România. Știți câți vom 

avea după intrarea în vigoare a acestei legi? Tot 200 de mii de pensionari speciali, iar după aplicarea ei 

integrală vom avea și mai mult de 200 de mii de pensionari speciali.

Ca să mai clarificăm un lucru de la tribuna Senatului, USR s-a opus acestor pensii speciale, dar 

ceea ce a susținut USR prin amendamente este ca aplicarea acelorași legi să fie aplicată și acestor 

pensionari speciali, adică aceleași legi ca și pentru pensionarii obișnuiți.

Ce mai face proiectul de lege? Crește pensiile speciale ale magistraților și ale auxiliarilor din 

justiție, și știți din ce cauză? Din cauza tuturor acelor tertipuri care făceau ca pensia să fie mai mare decât 

salariul, pentru că erau incluse acolo niște sporuri nepermanente, deși decizia CCR nu ceruse asta.

De asemenea, pensia magistraților va putea fi mai mare decât salariul net obișnuit, dacă se iau 
în calcul aceste sporuri, dar și dacă pensia va fi egală cu salariul. În felul ăsta se încurajează 

activitatea? Nu mai bine stai la pensie, nu faci nimic și primești aceeași bani decât salariul?

Practic, astăzi, partidele coaliției au arătat că nu doar că nu respectă jalonul din PNRR și pun în 

pericol următoarea tranșă de bani, dar mai mult decât atât, nu corectează o nedreptate din societate.
În vreme ce, cei mai mulți oameni care au muncit cinstit în România au calculată pensia în 

funcție de anii munciți și de contribuția la stat, specialii au formula lor specială care le asigură venituri 

la pensie de zeci de ori mai mari.

Reformarea sistemului de pensie ar trebui să vină cu soluții pentru cei cu pensii de 1 000 de lei, 

cei ce au lucrat în agricultură și persoane cu dizabilități care primesc indemnizații la limita 
supraviețuirii. În schimb, ceea ce vedem este că specialii rămân tot speciali.
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